
Protokół  Nr LXII/2023 

Sesji Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie 

odbytej w dniu 28 września 2023 r. 

w sali narad Urzędu Miejskiego w Bornem Sulinowie. 

LXII (62) Sesję Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie w dniu 28 września 2023 r. otworzył i jej 

przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol. 

Na wstępie stwierdził, że na ustawowy skład Rady – 15, w sesji uczestniczy 14 radnych, co stanowi 

quorum i podejmowane uchwały przez Radę będą prawomocne. 

Radna nieobecna: Agnieszka Bartoszek. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powitał Burmistrza Bornego Sulinowa Dorotę 

Chrzanowską, Zastępcę Burmistrza Bogdana Korpala, Skarbnika Gminy Lidię Ławrukajtis, 

Sekretarza Gminy Beatę Czarnecką-Herbaczewską, radcę prawnego Tomasza Wilickiego, Prezesa 

Zarządu Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych Sp. z o. o. w Bornem Sulinowie Piotra Kujawę, 

przewodniczących jednostek pomocniczych gminy, radnych oraz wszystkich, którzy oglądają 

obrady. 

Listy obecności radnych i zaproszonych gości stanowią załączniki nr 1, nr 2 i nr 3 do protokołu. 

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji punktu „Wnioski 

o zmianę porządku obrad sesji”. Zapytał, czy ktoś chce zgłosić wnioski w sprawie zmiany porządku 

sesji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku sesji w pkt 11 

„Podjęcie uchwał w sprawach” projektu uchwały w sprawie przedłużenia terminu rozpatrzenia 

skargi na działalność Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bornem Sulinowie oraz 

Burmistrza Bornego Sulinowa - jako podpunkt 29. 

Po tym przeprowadził głosowanie imienne nad zgłoszonym wnioskiem: 

 za głosowało 14 radnych, 

 głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
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Porządek Sesji Rady Miejskiej w dniu 28 września 2023 r. przedstawiał się 

następująco: 

1. Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Wnioski o zmianę porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołów poprzednich Sesji Rady Miejskiej (Nr 59/2023 z 29.06.2023 r., Nr 60/2023 

z 3.08.2023 r. i Nr 61/2023 z 14.09.2023 r.). 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie między 

sesjami. 

5. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie między sesjami oraz z wykonania uchwał. 

6. Wystąpienia przewodniczących jednostek pomocniczych gminy. 

7. Wolna Trybuna. 

8. Informacja Burmistrza na temat funkcjonowania Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych Spółki z 

o.o. w Bornem Sulinowie z uwzględnieniem zakresu prowadzonej działalności (np. gospodarka 

ciepłownicza, gospodarka odpadami, gospodarka komunalna, gospodarowanie cmentarzami 

komunalnymi i usługi pozostałe). 

9. Sprawozdanie z realizacji w 2022 roku Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych dla 

Gminy Borne Sulinowo na lata 2017-2025. 

10. Sprawozdania komisji Rady Miejskiej z prowadzonej działalności w I półroczu 2023 roku. 

11. Podjęcie uchwał w sprawach: 

1) rozpatrzenia skargi na zachowanie Przewodniczącego Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie; 

2) rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Bornego Sulinowa; 

3) utworzenia Powiatowo-Gminnego Związku Samorządów; 

4) przyjęcia statutu Związku Powiatowo-Gminnego Samorządów; 

5) wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Szczecinku na kadencję 2024-2027; 

6) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dotyczy nieruchomości 

gruntowej niezabudowanej oznaczonej działką nr 3/26 w miejscowości Borne Sulinowo); 

7) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dotyczy nieruchomości 

gruntowej niezabudowanej oznaczonej działką nr 7/264 w miejscowości Borne Sulinowo); 
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8) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dotyczy nieruchomości 

gruntowej niezabudowanej oznaczonej działką nr 7/408 w miejscowości Borne Sulinowo); 

9) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dotyczy nieruchomości 

gruntowej niezabudowanej oznaczonej działką nr 7/412 w miejscowości Borne Sulinowo); 

10) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dotyczy nieruchomości 

gruntowej niezabudowanej oznaczonej działką nr 7/413 w miejscowości Borne Sulinowo); 

11) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dotyczy nieruchomości 

gruntowej niezabudowanej oznaczonej działką nr 7/414 w miejscowości Borne Sulinowo); 

12) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dotyczy nieruchomości 

gruntowej niezabudowanej oznaczonej działką nr 7/415 w miejscowości Borne Sulinowo); 

13) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dotyczy nieruchomości 

gruntowej niezabudowanej oznaczonej działką nr 39/24 w miejscowości Liszkowo); 

14) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dotyczy nieruchomości 

gruntowej niezabudowanej oznaczonej działką nr 39/25 w miejscowości Liszkowo); 

15) zbycia udziałów w nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dotyczy 

udziału 4993/10000 w nieruchomości gruntowej zabudowanej oznaczonej działką nr 

118/31 w miejscowości Jeleń); 

16) wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 3 lat nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Borne Sulinowo (dotyczy części nieruchomości gruntowej o powierzchni 200 m2 

oznaczonej działką nr 36/2 w miejscowości Jeleń); 

17) wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 10 lat nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Borne Sulinowo (dotyczy nieruchomości gruntowej oznaczonej działką nr 3/35 w 

miejscowości Borne Sulinowo); 

18) wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 10 lat nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Borne Sulinowo (dotyczy nieruchomości gruntowej oznaczonej działką nr 10/4 w 

miejscowości Borne Sulinowo); 

19) wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 10 lat nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Borne Sulinowo (dotyczy nieruchomości gruntowej oznaczonej działką nr 10/3 w 

miejscowości Uniemino); 
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20) wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 10 lat nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Borne Sulinowo (dotyczy nieruchomości gruntowej oznaczonej działką nr 115/10 w 

miejscowości Przyjezierze); 

21) nieodpłatnego nabycia nieruchomości położonej na terenie Gminy Borne Sulinowo 

(dotyczy nieruchomości gruntowej niezabudowanej oznaczonej działką nr 564/3 w 

miejscowości Łubowo); 

22) ustalenia wysokości i zasad wypłacania diet dla radnych Rady Miejskiej w Bornem 

Sulinowie; 

23) ustalenia zasad zwrotu kosztów podróży służbowych dla radnych Rady Miejskiej w Bornem 

Sulinowie; 

24) ustalenia wysokości oraz zasad wypłaty diet dla przewodniczących organu wykonawczego 

jednostek pomocniczych gminy; 

25) udzielenia pomocy finansowej w postaci dotacji celowej na rzecz Województwa 

Zachodniopomorskiego na realizację zadania „Budowa sieci tras rowerowych Pomorza 

Zachodniego - Trasa Pojezierzy Zachodnich etap IX”; 

26) udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Szczecineckiego z przeznaczeniem na 

dofinansowanie zakupu mammografu do badania piersi dla Szpitala w Szczecinku Sp. z o.o.; 

27) wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Borne Sulinowo na 2023 rok; 

28) wprowadzenia zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Borne Sulinowo na lata 

2023-2034; 

29) przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi na działalność Miejsko-Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Bornem Sulinowie oraz Burmistrza Bornego Sulinowa. 

12. Interpelacje i zapytania radnych. 

13. Wolne wnioski i informacje. 

14. Ustalenie terminu następnej sesji. 

15. Zamknięcie sesji. 

Punkty 1 i 2 porządku obrad zostały zrealizowane. 
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Ad 3. Przyjęcie protokołów poprzednich Sesji Rady Miejskiej (Nr 59/2023 z 

29.06.2023 r., Nr 60/2023 z 3.08.2023 r. i Nr 61/2023 z 14.09.2023 r.). 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że protokoły poprzednich Sesji Rady 

Miejskiej były wyłożone do wglądu i radni mieli możliwość zapoznania się z ich treścią. Zapytał, czy 

są uwagi do protokołów Nr 59/2023 z 29.06.2023 r., Nr 60/2023 z 3.08.2023 r. i Nr 61/2023 z 

14.09.2023 r. 

 Uwag do protokołów nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad przyjęciem 

protokołów Sesji Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie Nr 59/2023 z 29.06.2023 r., Nr 60/2023 z 

3.08.2023 r. i Nr 61/2023 z 14.09.2023 r.: 

 za głosowało 14 radnych, 

 głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Protokoły Sesji Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie Nr 59/2023 z 29.06.2023 r., Nr 

60/2023 z 3.08.2023 r. i Nr 61/2023 z 14.09.2023 r. zostały przyjęte. 

Ad 4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych 

w okresie między sesjami. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przedstawił informację o działaniach 

podejmowanych w okresie między sesjami o następującej treści: 

„W okresie od ostatniej sesji odbyły się 2 sesje zwołane na wniosek Burmistrza Bornego Sulinowa, 

a mianowicie w dniach 3 sierpnia i 14 września 2023 r.  

Tematem sesji było podjęcie uchwał w sprawach:  

1) o zmianie studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Borne 

Sulinowo; 
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2) wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 7 lat nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Borne Sulinowo; 

3) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (4 uchwały); 

4) trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego ds. 

przeciwdziałania przemocy domowej; 

5) ustalenia zasad uczestnictwa oraz ponoszenia odpłatności za pobyt uczestników w Klubie 

Senior+ w Bornem Sulinowie; 

6) zasięgnięcia od komendanta wojewódzkiego Policji informacji o kandydatach na ławników; 

7) sprostowania oczywistej omyłki pisarskiej w uchwale Nr LIX/941/2023 Rady Miejskiej w 

Bornem Sulinowie z dnia 29 czerwca 2023 r. dotyczącej wprowadzenia zmian w budżecie 

Gminy Borne Sulinowo na 2023 rok; 

8) wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Borne Sulinowo na 2023 rok; 

9) zaliczenia drogi do kategorii drogi gminnej i ustalenia jej przebiegu (3 uchwały). 

W okresie międzysesyjnym odbyły posiedzenia poniższe komisje Rady Miejskiej w Bornem 

Sulinowie: 

Komisja Budżetowo-Gospodarcza odbyła dwa posiedzenia, których tematem było: 

1. Ocena funkcjonowania Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych Spółki z o.o. w Bornem Sulinowie 

z uwzględnieniem zakresu prowadzonej działalności na podstawie informacji Burmistrza. 

2. Informacja o stanie realizacji sprzedaży mienia komunalnego. 

3. Zaopiniowanie projektów uchwał będących przedmiotem Sesji Rady Miejskiej w Bornem 

Sulinowie zwołanych na 3 sierpnia oraz 28 września 2023 r. 

Komisja Rozwoju odbyła dwa posiedzenia, których tematyka przedstawiała się następująco: 

1. Ocena działalności Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych Spółki z o.o. w Bornem Sulinowie z 

uwzględnieniem zakresu prowadzonej działalności (np. gospodarka ciepłownicza, gospodarka 

odpadami, gospodarka komunalna, gospodarowanie cmentarzami komunalnymi i usługi 

pozostałe). 

2. Zaopiniowanie projektów uchwał w zakresie działania komisji, będących przedmiotem sesji 

zwołanych na 3 sierpnia oraz 28 września 2023 r.  



7 
 
Komisja Rewizyjna odbyła dwa posiedzenia, na których przeprowadzała kontrolę w Urzędzie 

Miejskim w Bornem Sulinowie. Przedmiotem kontroli było funkcjonowanie jednostek 

Ochotniczych Straży Pożarnych na terenie Gminy Borne Sulinowo (koszty utrzymania, stan 

przygotowania OSP do bieżącej działalności statutowej, w tym wyposażenie - w podziale na 

poszczególne jednostki OSP).   

Komisja skarg, wniosków i petycji odbyła dwa posiedzenia, na których rozpatrywała skargi na 

zachowanie Przewodniczącego Rady Miejskiej oraz na działalność Burmistrza Bornego Sulinowa. 

Wypracowane przez komisję stanowiska odnośnie rozpatrywanych spraw stanowią załączniki do 

projektów uchwał ujętych w porządku dzisiejszej sesji. 

W dniu 1 lipca br. uczestniczyłem w Gminnych Obchodach Dnia Strażaka oraz 10-lecia działalności 

Ochotniczej Straży Pożarnej Miasta Bornego Sulinowa. 

W dniu 20 lipca br. uczestniczyłem w obchodach Święta Policji, która to uroczystość odbyła się w 

sali kina „Wolność” w Szczecinku. 

W dniu 15 sierpnia br. – na zaproszenie Sekretarza Stanu w Ministerstwie Klimatu i Środowiska 

Poseł na Sejm RP Małgorzaty Golińskiej –  Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Elżbieta Niepelt 

uczestniczyła w uroczystych obchodach Święta Wojska Polskiego oraz 103. Rocznicy Bitwy 

Warszawskiej. Uroczystość odbyła się przy pomniku Marszałka Józefa Piłsudskiego w Szczecinku. 

W dniu 16 września br. radni uczestniczyli w Dożynkach Gminnych 2023, które odbyły się w 

Jeleniu. 

W dniu 21 września br. uczestniczyłem w wernisażu wystawy poplenerowej „VI 

Międzynarodowego Pleneru Artystycznego Stacja Kultura 2023”, który odbył się w Galerii Miejskiej 

Biblioteki Publicznej w Bornem Sulinowie.”. 

Ad 5. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie między sesjami oraz z 

wykonania uchwał. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że wszyscy radni otrzymali 

sprawozdanie Burmistrza Bornego Sulinowa z działalności w okresie międzysesyjnym. 
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Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym stanowi załącznik nr 6 do 

protokołu. 

Po tym zapytał, czy ktoś z radnych ma uwagi, pytania do sprawozdania. 

Uwag i pytań nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do Pani Burmistrz, czy chciałaby coś 

dodatkowo przekazać. 

Burmistrz Dorota Chrzanowska odpowiedziała, że nie, dziękuję. 

Ad 6. Wystąpienia przewodniczących jednostek pomocniczych gminy. 

W punkcie sesji pn. „Wystąpienia przewodniczących jednostek pomocniczych gminy” głos zabrali: 

 Sołtys Sołectwa Nobliny Luiza Kostrubiec powiedziała, że chciałaby pewną kwestię wyjaśnić 

mieszkańcom, którzy nas oglądają i pewnie wypowie się też w imieniu innych sołtysów. Wiele 

spraw załatwiamy na poziomie Urzędu czy naszego Urzędu, czy PUK-u, czy PWiK. Dlatego 

bardzo często jest tak, że nie odzywamy się na sesji, nie poruszamy tu pewnych kwestii, bo 

udaje nam się to załatwić bezpośrednio ze wskazanym Urzędem, ale to nie znaczy, że my nie 

pracujemy. Podsumowując stwierdziła, że nie odzywanie się sołtysa na sesji, nie poruszanie 

pewnych kwestii tutaj na forum nie oznacza, że te sprawy nie są załatwiane na bieżąco. 

 Sołtys Sołectwa Kiełpino Kazimierz Ziółkowski powiedział, że w Kiełpinie występuje problem 

dotyczący 11 działek, które są zarośnięte, rosną drzewa. Nie wie, do kogo ma się zwrócić, żeby 

je jakoś zagospodarowali, bo jest bałagan.  

Zastępca Burmistrza Bogdan Korpal nawiązał do wypowiedzi Sołtysa Sołectwa Nobliny, która 

przed chwilą mówiła o tym, że nie mówi wszystkiego na sesji. Zwracając się do Sołtysa 

Sołectwa Kiełpino powiedział, żeby na sesji nie poruszać tego typu spraw, bo po prostu się nie 

porozumiemy w kilkanaście sekund w tego typu tematach. Zaprosił do Urzędu i powiedział, że 

są z Panią Burmistrz otwarci na wszystkie rozmowy, które dotyczą mieszkańców gminy i ich 

problemów. Podkreślił, że nie ma takiej sytuacji i nie zna takiej sytuacji, gdzie nie rozmawiają z 

sołtysami albo w istotnych sprawach dla mieszkańców. Do tych rozmów, jeśli trzeba to biorą 

pracowników merytorycznych i rozmawiają merytorycznie, konkretnie, nie wszystko obiecują. 
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Nie wszystko się da od ręki załatwić, ale od problemów nie uciekają i z potrzebami się zgadzają, 

nieraz mówią dlaczego ewentualnie nie mogą zrealizować pewnych rzeczy, bo wiąże się to z 

finansami, z budżetem, z wieloma różnymi sytuacjami. Nieraz się też okazuje, że nie 

rozmawiają o działkach gminnych, tylko o jakichś prywatnych. Na koniec zaprosił Sołtysa 

Sołectwa Kiełpino na rozmowę do Urzędu. 

Ad 7. Wolna Trybuna. 

W punkcie sesji pn. „Wolna Trybuna” głosu nie zabierano. 

Ad 8. Informacja Burmistrza na temat funkcjonowania Przedsiębiorstwa Usług 

Komunalnych Spółki z o.o. w Bornem Sulinowie z uwzględnieniem zakresu 

prowadzonej działalności (np. gospodarka ciepłownicza, gospodarka odpadami, 

gospodarka komunalna, gospodarowanie cmentarzami komunalnymi i usługi 

pozostałe). 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że radni otrzymali informacje pisemne 

na temat funkcjonowania Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych Spółki z o.o. w Bornem Sulinowie z 

uwzględnieniem zakresu prowadzonej działalności za 2022 rok oraz za okres od 1 stycznia do 31 

lipca 2023 r. Informacje były przedmiotem posiedzeń Komisji Budżetowo-Gospodarczej i Komisji 

Rozwoju. 

Powyższe informacje stanowią załącznik nr 7 do protokołu. 

Po tym Przewodniczący Rady Miejskiej zwrócił się do przewodniczących komisji o przedstawienie 

opinii na temat funkcjonowania Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych Spółki z o.o. w Bornem 

Sulinowie. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski przeczytał opinię komisji o 

następującej treści: 

„Komisja Budżetowo-Gospodarcza analizowała informację pisemną na temat funkcjonowania 

Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych Spółki z o.o. w Bornem Sulinowie za 2022 rok oraz za okres 
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od 1 stycznia do 31 lipca 2023 r., zawierającą podstawowe informacje na temat przedmiotu 

działalności spółki, sytuacji finansowej spółki oraz zaciągniętych kredytach i pożyczkach. 

Z przedłożonej informacji wynika, że działalność Spółki w 2022 roku była rentowna, bowiem 

osiągnięto zysk netto w wysokości 115.439,05zł, co wskazuje na stabilną sytuację finansową 

przedsiębiorstwa.  

Z informacji wynika również, że w 2022 roku Spółka wypracowała większe przychody w 

porównaniu do planowanych we wszystkich obszarach prowadzonej działalności. Największym 

źródłem przychodów jest dostawa energii cieplnej, która w 2022 roku stanowiła 59,46% ogólnej 

kwoty przychodów. 

Uzyskano także dane na temat przychodów i kosztów uzyskania przychodów w poszczególnych 

działach prowadzonej działalności za okres od stycznia do lipca 2023 r. Z przedstawionych danych 

wynika, że Spółka w analizowanym okresie osiągnęła przychody w kwocie 7.498.281,71 zł netto 

(5.515.792,40 zł netto w analogicznym okresie 2022r.) oraz poniosła koszty w kwocie 

7.192.037,61zł netto (5.647.842,90zł netto w analogicznym okresie 2022r.). Zestawienie tych 

danych pokazuje polepszenie sytuacji w stosunku do ubiegłego roku, kiedy w analogicznym okresie 

koszty przewyższały przychody. W ocenie komisji, w głównej mierze przyczynił się do tego 

znaczący wzrost przychodów z gospodarki ciepłowniczej i niższy niż przewidywano koszt 

funkcjonowania gospodarki ciepłowniczej. 

Z informacji wynika również, że Zarząd Spółki nie stwierdza faktów i okoliczności, które 

wskazywałyby na zagrożenie kontynuacji działalności przedsiębiorstwa lub przymusowego 

zaniechania bądź istotnego ograniczenia dotychczasowej działalności, chociaż - zdaniem komisji - 

niestabilna sytuacja gospodarcza, wysoka inflacja, podwyżki stóp procentowych, wysokie ceny 

surowców i napięta sytuacja na arenie międzynarodowej wywołana wojną w Ukrainie powoduje 

wiele zagrożeń dla prawidłowego funkcjonowania Spółki. 

Podsumowując, Komisja Budżetowo-Gospodarcza pozytywnie opiniuje dotychczasową działalność 

Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych Spółki z o.o. w Bornem Sulinowie i nie wnosi zastrzeżeń. 

Opierając się na informacjach przedstawionych w sprawozdaniu oraz uzyskanych od Zarządu 

Spółki Komisja zauważa, że prognozy na przyszły rok w porównaniu z prognozami na rok bieżący 

nie są złe ze względu na ustabilizowane ceny energii i paliw. Niemniej jednak należy wprowadzić 

rozwiązania, które zapewnią PUK Sp. z o.o. odporność na zawirowania rynkowe w przyszłości.”. 
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Pisemna opinia Komisji Budżetowo-Gospodarczej w tym zakresie stanowi załącznik nr 8 do 

protokołu. 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler przedstawił opinię komisji o następującej treści: 

„Komisja Rozwoju analizowała informację na temat działalności Przedsiębiorstwa Usług 

Komunalnych Spółki z o.o. w Bornem Sulinowie z uwzględnieniem zakresu prowadzonej 

działalności (np. gospodarka ciepłownicza, gospodarka odpadami, gospodarka komunalna, 

gospodarowanie cmentarzami komunalnymi i usługi pozostałe) za 2022 rok oraz za okres od 1 

stycznia do 31 lipca 2023 r. Uzyskała także wiele wyczerpujących informacji od Prezesa Zarządu 

PUK na temat działalności bieżącej, sytuacji finansowej spółki oraz planów na przyszłość. 

Spółka prowadzi działalność w zakresie wykonywania zadań własnych Gminy Borne Sulinowo w 

celu zaspokajania zbiorowych potrzeb jej mieszkańców w drodze świadczenia usług powszechnie 

dostępnych. 

Pomimo przyjętego w planie finansowym na 2022 rok wyniku finansowego ujemnego w kwocie 

184.668,00zł, spowodowanego zagrożeniami niezależnymi od przedsiębiorstwa, Spółka 

wygenerowała zysk netto w wysokości 115.439,05zł. Z informacji przekazanej przez Prezesa 

Zarządu PUK wynika, że duży wpływ na osiągnięcie zysku miało ograniczenie kosztów działalności 

Spółki do minimum, a także niewykonanie żadnej inwestycji. Zarząd Przedsiębiorstwa Usług 

Komunalnych Spółki z o.o. proponuje wygenerowany zysk przeznaczyć na kapitał zapasowy. 

Osiągnięty zysk za 2022 rok pozytywnie wpłynął na ekonomiczny wizerunek Spółki, a także na 

płynność finansową oraz na regulowanie zobowiązań wobec dostawców i kredytodawców. 

Jednakże w dalszym ciągu istnieją zagrożenia z zewnątrz, które mogą negatywnie wpłynąć na 

prawidłowe funkcjonowanie Spółki, a tym samym na utratę rentowności i uzyskanie ujemnego 

wyniku finansowego. Do takich czynników należy zaliczyć niestabilne ceny surowców 

energetycznych, utrzymującą się wysoką inflację, wysokie stopy procentowe oraz wzrost płacy 

minimalnej. Wymienione zagrożenia będą wymagały od Zarządu Spółki radykalnych działań 

ukierunkowanych na łagodzenie skutków tych zagrożeń. 

Komisja sugeruje podjęcie działań w kierunku wytwarzania energii ze źródeł odnawialnych (np. 

panele fotowoltaiczne) i pozyskania na realizację tej inwestycji środków zewnętrznych w miarę 

ogłaszanych programów, która zdaniem komisji znacząco wpłynie na oszczędności w zakresie 
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zakupu energii elektrycznej na potrzeby PUK oraz uniezależni od rosnących cen materiałów 

grzewczych i prądu. 

Podsumowując Komisja Rozwoju pozytywnie oceniła bieżącą działalność Przedsiębiorstwa Usług 

Komunalnych, uwzględniając przedmiot prowadzonej działalności w zakresie zadań własnych 

gminy. 

Podobnie jak w roku ubiegłym, biorąc pod uwagę wszystkie problemy w bieżącej działalności 

spowodowane niestabilną sytuacją gospodarczą, Komisja Rozwoju widzi pełną determinację 

Prezesa Zarządu Spółki w zakresie monitorowania i podejmowania działań mających na celu 

łagodzenie skutków zmieniającej się sytuacji gospodarczej.”. 

Pisemna opinia Komisji Rozwoju w tym zakresie stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że w sesji uczestniczy Prezes Zarządu 

Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych Spółki z ograniczoną odpowiedzialnością w Bornem 

Sulinowie Piotr Kujawa. Po tym zwrócił się do radnych, czy ktoś chciałby zadać pytanie, dowiedzieć 

się czegokolwiek. Zwrócił się również do Prezesa Zarządu PUK Piotra Kujawy, czy chciałby 

cokolwiek uzupełnić. 

Prezes Zarządu PUK Piotr Kujawa odpowiedział, że nie ma nic do uzupełnienia. 

Radni nie zadawali pytań. 

Prezes Zarządu PUK Piotr Kujawa opuścił obrady Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie. 

Więcej głosu w tym punkcie obrad nie zabierano. 

Ad 9. Sprawozdanie z realizacji w 2022 roku Strategii Rozwiązywania Problemów 

Społecznych dla Gminy Borne Sulinowo na lata 2017-2025. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że radni otrzymali sprawozdanie z 

realizacji w 2022 roku Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych dla Gminy Borne Sulinowo 

na lata 2017-2025. 

Głównym przesłaniem Strategii jest podjęcie systemowych rozwiązań problemów społecznych 

występujących w Gminie Borne Sulinowo i destabilizujących życie mieszkańców. Zapewnienie 
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odpowiednich warunków do prawidłowego funkcjonowania osób i rodzin jest podstawowym 

zadaniem efektywnej polityki lokalnej. 

Zgodnie z art. 110 pkt 4 ustawy o pomocy społecznej koordynatorem realizacji Strategii 

Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy Borne Sulinowo na lata 2017-2025 jest Miejsko-

Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Bornem Sulinowie. 

Istotnym elementem monitorowania realizacji Strategii jest sprawozdanie z rocznego planu 

realizacyjnego, pokazującego postępy na dwóch poziomach: poszczególnych zadań i projektów 

oraz celów operacyjnych i strategicznych, co też zostało uczynione. 

Powyższe sprawozdanie stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

Ad 10. Sprawozdania komisji Rady Miejskiej z prowadzonej działalności w I 

półroczu 2023 roku. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że zgodnie z § 57 ust. 2 Statutu Gminy 

Borne Sulinowo komisja przedstawia Radzie sprawozdanie ze swojej działalności co sześć miesięcy 

oraz na każde żądanie Rady. Po tym zwrócił się do przewodniczących komisji o przedstawienie 

sprawozdań z prowadzonej działalności za I półrocze 2023 r. 

Sprawozdania komisji Rady Miejskiej z prowadzonej działalności w I półroczu 2023 r. przedstawili: 

1. Przewodnicząca komisji Joanna Grosicka przeczytała sprawozdanie Komisji Rewizyjnej, które 

stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

2. Przewodniczący komisji Arkadiusz Malarski przeczytał sprawozdanie Komisji Budżetowo-

Gospodarczej, które stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

3. Przewodniczący komisji Paweł Sztyler przeczytał sprawozdanie Komisji Rozwoju, które stanowi 

załącznik nr 13 do protokołu. 

4. Przewodniczący komisji Artur Malinowski przeczytał sprawozdanie Komisji skarg, wniosków i 

petycji, które stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

Więcej głosu w tym punkcie obrad nie zabierano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zarządził 15 minut przerwy do godz. 15.35. 

Po przerwie Przewodniczący Rady Miejskiej wznowił obrady - w sesji uczestniczyło 14 radnych. 
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Ad 11. Podjęcie uchwał. 

11.1. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na zachowanie Przewodniczącego 

Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

rozpatrzenia skargi na zachowanie Przewodniczącego Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie. Skargę 

rozpatrywała Komisja skarg, wniosków i petycji, która wypracowała stanowisko stanowiące 

załącznik do uchwały. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 13 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono, 

- przewodniczący Rady Miejskiej nie głosował. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

Uchwała Nr LXII/959/2023 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 września 2023 r. w 

sprawie rozpatrzenia skargi na zachowanie Przewodniczącego Rady Miejskiej w Bornem 

Sulinowie została podjęta i stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

11.2. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Bornego 

Sulinowa. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Bornego Sulinowa. Skargę rozpatrywała Komisja 

skarg, wniosków i petycji, która wypracowała stanowisko stanowiące załącznik do uchwały. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 14 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 



15 
 
Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

Uchwała Nr LXII/960/2023 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 września 2023 r. w 

sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Bornego Sulinowa została podjęta 

jednogłośnie i stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

11.3. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia Powiatowo-Gminnego Związku 

Samorządów. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy utworzenia 

Powiatowo-Gminnego Związku Samorządów. Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-

Gospodarczej i Komisji Rozwoju o opinie odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler powiedział, że komisja wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 14 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

Uchwała Nr LXII/961/2023 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 września 2023 r. w 

sprawie utworzenia Powiatowo-Gminnego Związku Samorządów została podjęta jednogłośnie i 

stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 
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11.4. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia statutu Związku Powiatowo-Gminnego 

Samorządów. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy przyjęcia 

statutu Związku Powiatowo-Gminnego Samorządów. Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-

Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. Zadał też pytanie Pani Burmistrz, czy była mowa jak będzie się 

kształtowała składka, którą gmina będzie musiała płacić. 

Burmistrz Dorota Chrzanowska odpowiedziała, iż rozmawiali o tym, że będzie konieczność płacenia 

składki, ale nie rozmawiali jeszcze o wysokości. Nie mniej jednak ustalili wspólnie, że to będą 

minimalne obciążenia dla budżetów gmin. Powiedziała, że w statucie zawarte są pewne założenia. 

Powołanie takiego związku będzie pomocne przy wspólnym staraniu się o środki, pozwoli również 

na pisanie projektów i sięganie po środki do Funduszy Europejskich np. Województwa 

Zachodniopomorskiego, czy też do programów operacyjnych na poziomie centralnym. Deklaracja 

Starosty na dzisiaj jest taka, że na początkowym etapie on przejmie obsługę Związku. Jeżeli to 

będzie się dalej rozwijało, będą podejmowali decyzję. Nie mniej jednak dołożą wszelkich starań, 

żeby to nie było dużym obciążeniem dla budżetów gmin. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol poprosił o opinię Komisji Rozwoju. 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler powiedział, że komisja wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy mają jeszcze pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 14 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 
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Uchwała Nr LXII/962/2023 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 września 2023 r. w 

sprawie przyjęcia statutu Związku Powiatowo-Gminnego Samorządów została podjęta 

jednogłośnie i stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

11.5. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Szczecinku 

na kadencję 2024-2027. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że zgodnie z ustawą z dnia 27 lipca 

2001 r. Prawo o ustroju sądów powszechnych (Dz. U. z 2023 r. poz. 217 z późn. zm.) ławników do 

sądów rejonowych wybierają rady gmin, których obszar jest objęty właściwością tych sądów – w 

głosowaniu tajnym. Prezes Sądu Okręgowego w Koszalinie podał liczbę ławników, którzy winni być 

wybrani przez Radę Miejską w Bornem Sulinowie, a mianowicie: 

 do Sądu Rejonowego w Szczecinku – 1 osoba, 

 do Sądu Rejonowego w Szczecinku w zakresie prawa pracy – 1 osoba. 

Wybory ławników odbywają się najpóźniej w październiku roku kalendarzowego, w którym upływa 

kadencja dotychczasowych ławników. Po tym zwrócił się do Zespołu Opiniującego kandydatów na 

ławników o przedstawienie opinii na temat kandydatów na ławników, w szczególności spełnienia 

przez nich wymogów określonych w ustawie. 

Radca prawny Tomasz Wilicki (członek Zespołu Opiniującego) przeczytał opinię na temat 

kandydatów na ławników, w szczególności spełniania przez nich wymogów określonych w ustawie. 

Powyższa opinia stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

Z przedstawionej opinii wynikało, że Rada Miejska ma wybrać 2 ławników do Sądu Rejonowego w 

Szczecinku, w tym 1 ławnika w zakresie prawa pracy. Do Sądu Rejonowego w Szczecinku zgłoszono 

1 kandydaturę – Marzeny Zofii Sędziejewskiej. Do Sądu Rejonowego w Szczecinku w zakresie 

prawa pracy zgłoszono 1 kandydaturę – Marty Kingi Sowy. 

Po przedstawieniu opinii Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych o 

podanie 3 kandydatur do komisji skrutacyjnej, która zajmie się przeprowadzeniem tajnego 

głosowania w wyborach ławników do Sądu Rejonowego w Szczecinku. 
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Zgłoszono trzy kandydatury radnych do komisji skrutacyjnej: Dariusz Palicki, Arkadiusz Malarski i 

Magdalena Papierkiewicz. Wyżej wymienieni radni wyrazili zgodę na kandydowanie do komisji 

skrutacyjnej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol poddał pod głosowanie imienne zgłoszony skład 

komisji skrutacyjnej: 

- za głosowało 14 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol stwierdził, że Rada Miejska jednogłośnie 

powołała komisję skrutacyjną w składzie: Dariusz Palicki, Arkadiusz Malarski i Magdalena 

Papierkiewicz. Poinformował również, żeby komisja skrutacyjna wybrała spośród siebie 

przewodniczącego komisji. 

W dalszej kolejności komisja skrutacyjna rozdała kartki do głosowania z wypisanymi nazwiskami 

kandydatów na ławników do Sądu Rejonowego w Szczecinku oraz wyjaśniła zasady głosowania. 

Po dokonanym akcie głosowania komisja skrutacyjna zebrała kartki do urny oraz przystąpiła do 

liczenia głosów i sporządzenia protokołów z przeprowadzonych wyborów ławników. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol ogłosił 5 minut przerwy. 

Po przerwie Przewodniczący Rady Miejskiej wznowił obrady i zwrócił się do komisji skrutacyjnej o 

przeczytanie protokołów z przeprowadzonego tajnego głosowania w wyborach ławników. 

Przewodnicząca komisji skrutacyjnej radna Magdalena Papierkiewicz zapoznała z treścią 

protokołów z obliczenia głosów w głosowaniu tajnym w wyborach jednego ławnika do Sądu 

Rejonowego w Szczecinku oraz w wyborach jednego ławnika do Sądu Rejonowego w Szczecinku w 

zakresie prawa pracy. 

Z protokołów wynikało, że na ławnika do Sądu Rejonowego w Szczecinku wybrano Marzenę Zofię 

Sędziejewską, natomiast na ławnika do Sądu Rejonowego w Szczecinku do orzekania w sprawach 

w zakresie prawa pracy wybrano Martę Kingę Sowę. 
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Protokoły z obliczenia głosów w głosowaniu tajnym w wyborach jednego ławnika do Sądu 

Rejonowego w Szczecinku oraz w wyborach jednego ławnika do Sądu Rejonowego w Szczecinku 

w zakresie prawa pracy wraz z kartami do głosowania stanowią załączniki nr 25 i nr 26 do 

niniejszego protokołu. 

Po akcie wyboru ławników Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził 

głosowanie imienne nad projektem uchwały w sprawie wyboru ławników do Sądu Rejonowego w 

Szczecinku na kadencję 2024-2027, w którym stwierdzono wybór ławników w głosowaniu tajnym: 

- za głosowało 14 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

Uchwała Nr LXII/963/2023 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 września 2023 r. w 

sprawie wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Szczecinku na kadencję 2024-2027 została 

podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

11.6. Podjęcie uchwały w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

nieruchomości gruntowej niezabudowanej oznaczonej działką nr 3/26 w miejscowości Borne 

Sulinowo. Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu 

uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 14 radnych, 
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- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

Uchwała Nr LXII/964/2023 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 września 2023 r. w 

sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta 

jednogłośnie i stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 

11.7. Podjęcie uchwały w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

nieruchomości gruntowej niezabudowanej oznaczonej działką nr 7/264 w miejscowości Borne 

Sulinowo. Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu 

uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 14 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 

Uchwała Nr LXII/965/2023 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 września 2023 r. w 

sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta 

jednogłośnie i stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 
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11.8. Podjęcie uchwały w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

nieruchomości gruntowej niezabudowanej oznaczonej działką nr 7/408 w miejscowości Borne 

Sulinowo. Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu 

uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 14 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 

Uchwała Nr LXII/966/2023 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 września 2023 r. w 

sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta 

jednogłośnie i stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 

11.9. Podjęcie uchwały w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

nieruchomości gruntowej niezabudowanej oznaczonej działką nr 7/412 w miejscowości Borne 

Sulinowo. Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu 

uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 14 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 

Uchwała Nr LXII/967/2023 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 września 2023 r. w 

sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta 

jednogłośnie i stanowi załącznik nr 36 do protokołu. 

11.10. Podjęcie uchwały w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

nieruchomości gruntowej niezabudowanej oznaczonej działką nr 7/413 w miejscowości Borne 

Sulinowo. Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu 

uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 14 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
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Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 37 do protokołu. 

Uchwała Nr LXII/968/2023 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 września 2023 r. w 

sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta 

jednogłośnie i stanowi załącznik nr 38 do protokołu. 

11.11. Podjęcie uchwały w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

nieruchomości gruntowej niezabudowanej oznaczonej działką nr 7/414 w miejscowości Borne 

Sulinowo. Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu 

uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 14 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 39 do protokołu. 

Uchwała Nr LXII/969/2023 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 września 2023 r. w 

sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta 

jednogłośnie i stanowi załącznik nr 40 do protokołu. 
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11.12. Podjęcie uchwały w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

nieruchomości gruntowej niezabudowanej oznaczonej działką nr 7/415 w miejscowości Borne 

Sulinowo. Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu 

uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 14 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 41 do protokołu. 

Uchwała Nr LXII/970/2023 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 września 2023 r. w 

sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta 

jednogłośnie i stanowi załącznik nr 42 do protokołu. 

11.13. Podjęcie uchwały w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

nieruchomości gruntowej niezabudowanej oznaczonej działką nr 39/24 w miejscowości Liszkowo. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 14 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 43 do protokołu. 

Uchwała Nr LXII/971/2023 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 września 2023 r. w 

sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta 

jednogłośnie i stanowi załącznik nr 44 do protokołu. 

11.14. Podjęcie uchwały w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

nieruchomości gruntowej niezabudowanej oznaczonej działką nr 39/25 w miejscowości Liszkowo. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 14 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 45 do protokołu. 



26 
 
Uchwała Nr LXII/972/2023 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 września 2023 r. w 

sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta 

jednogłośnie i stanowi załącznik nr 46 do protokołu. 

11.15. Podjęcie uchwały w sprawie zbycia udziałów w nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy udziału 

4993/10000 w nieruchomości gruntowej zabudowanej oznaczonej działką nr 118/31 w 

miejscowości Jeleń. Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie 

projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

Radna Joanna Grosicka powiedziała, że sprawdziła w księdze wieczystej, która jest podana w 

projekcie uchwały i tam jest budynek nr 18, a w uchwale mamy nr 19. Dlatego nie wie, czy to jest 

pomyłka pisarska, czy z czego to wynika. 

Burmistrz Dorota Chrzanowska odpowiedziała, że być może jest to omyłka, ale nie potrafi 

odpowiedzieć w tej chwili - musi sprawdzić w księgach wieczystych. Chyba, że Pan Przewodniczący 

zarządzi przerwę, a ona skorzysta z informacji pracownika. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zarządził 5 minut przerwy. 

Po przerwie Przewodniczący Rady Miejskiej wznowił obrady. Powiedział, że w wyniku konsultacji i 

uwag radnych, Rada stwierdza, że nastąpił błąd w oznaczeniu numeracji nieruchomości, która była 

przedstawiana w uchwale. 

Burmistrz Dorota Chrzanowska wniosła poprawkę w wyniku ewidentnego błędu drukarskiego w 

treści uchwały dotyczącej zbycia udziałów w nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne 

Sulinowo. Powiedziała, że nastąpiła omyłka pisarska i wpisano numer budynku 19, a zgodnie z 

księgą wieczystą powinien być to budynek nr 18. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej  Mariusz Gorgol poddał pod głosowanie imienne poprawkę 

dotyczącą projektu uchwały w sprawie zbycia udziałów w nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Borne Sulinowo, polegającą na zastąpieniu podanego w § 2 numeru budynku 19 na numer 

18: 

- za głosowało 14 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 47 do protokołu. 

W dalszej kolejności Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie 

imienne nad projektem uchwały uwzględniającym przyjętą poprawkę: 

- za głosowało 14 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 48 do protokołu. 

Uchwała Nr LXII/973/2023 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 września 2023 r. w 

sprawie zbycia udziałów w nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została 

podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 49 do protokołu. 

11.16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 3 lat 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy części 

nieruchomości gruntowej o powierzchni 200 m2 oznaczonej działką nr 36/2 w miejscowości Jeleń. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są uwagi do projektu 

uchwały. 

Uwag nie zgłoszono. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 14 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 50 do protokołu. 

Uchwała Nr LXII/974/2023 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 września 2023 r. w 

sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 3 lat nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 51 do protokołu. 

11.17. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 10 lat 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

nieruchomości gruntowej oznaczonej działką nr 3/35 w miejscowości Borne Sulinowo. Po tym 

zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są uwagi do projektu 

uchwały. 

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 14 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 52 do protokołu. 

Uchwała Nr LXII/975/2023 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 września 2023 r. w 

sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 10 lat nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 53 do protokołu. 
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11.18. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 10 lat 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

nieruchomości gruntowej oznaczonej działką nr 10/4 w miejscowości Borne Sulinowo. Po tym 

zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 14 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 54 do protokołu. 

Uchwała Nr LXII/976/2023 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 września 2023 r. w 

sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 10 lat nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 55 do protokołu. 

11.19. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 10 lat 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

nieruchomości gruntowej oznaczonej działką nr 10/3 w miejscowości Uniemino. Po tym zwrócił się 

do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 14 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 56 do protokołu. 

Uchwała Nr LXII/977/2023 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 września 2023 r. w 

sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 10 lat nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 57 do protokołu. 

11.20. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 10 lat 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

nieruchomości gruntowej oznaczonej działką nr 115/10 w miejscowości Przyjezierze. Po tym 

zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 14 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 58 do protokołu. 
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Uchwała Nr LXII/978/2023 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 września 2023 r. w 

sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 10 lat nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 59 do protokołu. 

11.21. Podjęcie uchwały w sprawie nieodpłatnego nabycia nieruchomości położonej na 

terenie Gminy Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

nieruchomości gruntowej niezabudowanej oznaczonej działką nr 564/3 w miejscowości Łubowo. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 14 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 60 do protokołu. 

Uchwała Nr LXII/979/2023 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 września 2023 r. w 

sprawie nieodpłatnego nabycia nieruchomości położonej na terenie Gminy Borne Sulinowo 

została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 61 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol poinformował, że konieczność podjęcia uchwał 

ujętych w porządku sesji w podpunktach 22, 23 i 24 wynika z najnowszego orzecznictwa sądów 

administracyjnych, uznającego uchwały rad gmin w sprawie wysokości diet i zwrotu kosztów 

podróży służbowych radnych oraz przewodniczących organu wykonawczego jednostek 

pomocniczych gminy za akty prawa miejscowego. Zachodzi więc pilna potrzeba aktualizacji uchwał 

Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie w ww. przedmiotach. 
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11.22. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości i zasad wypłacania diet dla 

radnych Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy ustalenia 

wysokości i zasad wypłacania diet dla radnych Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 14 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 62 do protokołu. 

Uchwała Nr LXII/980/2023 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 września 2023 r. w 

sprawie ustalenia wysokości i zasad wypłacania diet dla radnych Rady Miejskiej w Bornem 

Sulinowie została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 63 do protokołu. 

11.23. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad zwrotu kosztów podróży służbowych 

dla radnych Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy ustalenia 

zasad zwrotu kosztów podróży służbowych dla radnych Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 14 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 64 do protokołu. 

Uchwała Nr LXII/981/2023 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 września 2023 r. w 

sprawie ustalenia zasad zwrotu kosztów podróży służbowych dla radnych Rady Miejskiej w 

Bornem Sulinowie została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 65 do protokołu. 

11.24. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości oraz zasad wypłaty diet dla 

przewodniczących organu wykonawczego jednostek pomocniczych gminy. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy ustalenia 

wysokości oraz zasad wypłaty diet dla przewodniczących organu wykonawczego jednostek 

pomocniczych gminy. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 14 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
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Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 66 do protokołu. 

Uchwała Nr LXII/982/2023 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 września 2023 r. w 

sprawie ustalenia wysokości oraz zasad wypłaty diet dla przewodniczących organu 

wykonawczego jednostek pomocniczych gminy została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik 

nr 67 do protokołu. 

11.25. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w postaci dotacji 

celowej na rzecz Województwa Zachodniopomorskiego na realizację zadania „Budowa 

sieci tras rowerowych Pomorza Zachodniego - Trasa Pojezierzy Zachodnich etap IX”. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy udzielenia 

pomocy finansowej w postaci dotacji celowej na rzecz Województwa Zachodniopomorskiego na 

realizację zadania „Budowa sieci tras rowerowych Pomorza Zachodniego - Trasa Pojezierzy 

Zachodnich etap IX” w kwocie 920.100,38zł. Po tym zwrócił się do Komisji Rozwoju i Komisji 

Budżetowo-Gospodarczej o opinie odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler powiedział, że komisja wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 14 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 68 do protokołu. 

Uchwała Nr LXII/983/2023 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 września 2023 r. w 

sprawie udzielenia pomocy finansowej w postaci dotacji celowej na rzecz Województwa 

Zachodniopomorskiego na realizację zadania „Budowa sieci tras rowerowych Pomorza 
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Zachodniego - Trasa Pojezierzy Zachodnich etap IX” została podjęta jednogłośnie i stanowi 

załącznik nr 69 do protokołu. 

11.26. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Szczecineckiego z przeznaczeniem na dofinansowanie zakupu mammografu do badania 

piersi dla Szpitala w Szczecinku Sp. z o.o. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy udzielenia 

pomocy finansowej dla Powiatu Szczecineckiego z przeznaczeniem na dofinansowanie zakupu 

mammografu do badania piersi dla Szpitala w Szczecinku Sp. z o.o. w kwocie 30.000,00zł. Po tym 

zwrócił się do Komisji Rozwoju i Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinie odnośnie projektu 

uchwały. 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler powiedział, że komisja wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 14 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 70 do protokołu. 

Uchwała Nr LXII/984/2023 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 września 2023 r. w 

sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Szczecineckiego z przeznaczeniem na 

dofinansowanie zakupu mammografu do badania piersi dla Szpitala w Szczecinku Sp. z o.o. 

została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 71 do protokołu. 
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11.27. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Borne 

Sulinowo na 2023 rok. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy zwiększenia 

dochodów budżetu gminy o kwotę 1.424.078,90zł, zmniejszenia dochodów o kwotę 122.630,00zł, 

zwiększenia wydatków o kwotę 1.301.448,90zł, dokonania zmian w planach dochodów i wydatków 

wyodrębnionych w budżecie gminy z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 i z Funduszu Pomocy 

oraz w planie dochodów i wydatków rachunku dochodów oświatowych jednostek budżetowych. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej i Komisji Rozwoju o opinie odnośnie 

projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler powiedział, że komisja wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 14 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 72 do protokołu. 

Uchwała Nr LXII/985/2023 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 września 2023 r. w 

sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Borne Sulinowo na 2023 rok została podjęta 

jednogłośnie i stanowi załącznik nr 73 do protokołu. 
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11.28. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w wieloletniej prognozie 

finansowej Gminy Borne Sulinowo na lata 2023-2034. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

wprowadzenia zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Borne Sulinowo na lata 2023-

2034. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 14 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 74 do protokołu. 

Uchwała Nr LXII/986/2023 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 września 2023 r. w 

sprawie wprowadzenia zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Borne Sulinowo na 

lata 2023-2034 została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 75 do protokołu. 

11.29. Podjęcie uchwały w sprawie przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi na 

działalność Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bornem Sulinowie oraz 

Burmistrza Bornego Sulinowa. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi na działalność Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Bornem Sulinowie oraz Burmistrza Bornego Sulinowa – uchwała wprowadzona do 

porządku w dniu sesji. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 14 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 76 do protokołu. 

Uchwała Nr LXII/987/2023 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 września 2023 r. w 

sprawie przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi na działalność Miejsko-Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Bornem Sulinowie oraz Burmistrza Bornego Sulinowa została podjęta 

jednogłośnie i stanowi załącznik nr 77 do protokołu. 

Opinie Komisji Budżetowo-Gospodarczej oraz Komisji Rozwoju odnośnie analizowanych 

projektów uchwał stanowią załączniki nr 78 i nr 79 do protokołu. 

Ad 12. Interpelacje i zapytania radnych. 

W punkcie sesji „Interpelacje i zapytania radnych” głosu nie zabierano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol poinformował, że dzisiaj wpłynęła interpelacja, 

która została przekazana do pani Burmistrz przez radną Joannę Grosicką. 

Ad 13. Wolne wnioski i informacje. 

W punkcie sesji „Wolne wnioski i informacje” głos zabrali: 

 Radna Irena Lis , która powiedziała, że zwrócono się do niej w sprawie niecierpiącej zwłoki. W 

miejscowości Kądzielna mieszkańcy i my w sołectwie dostaliśmy nową drogę i uciążeniem 

mieszkańców Kądzielni jest nowy przystanek. Sołectwo kupiło przystanek, ale nie może 

rozwiązać sprawy oświetlenia przystanku. Rozmawiała z panem Zającem, który powiedział, że 

to jest bardzo duży koszt, gmina tego nie pociągnie, bo tam trzeba ciągnąć sieć od starego 
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przystanku do nowego. Przystanek nowy stoi przy drodze w lesie. Półtora tygodnia temu 

wracając ze Szczecinka, sama widziała wilka młodego jakieś 20 m od przystanku, bo tam jest 

zaraz sołectwo Kucharowo i tam niestety są wilki. Rodzice panicznie boją się wysyłać dzieci, bo 

jest ciemnica. W tamtym roku z funduszu sołeckiego przeznaczyli 5.000 zł, bo po zasięgnięciu 

informacji od pana Zająca, miało to wystarczyć na zakup lampy solarnej. W tym roku miała być 

zakupiona i z jakichś powodów, nie wie z jakich, te pieniądze wyfrunęły. Rozmawiała z panią 

Natalią, która była chyba na wizji lokalnej  i stwierdziła, że tam za takie pieniądze to nic nie da. 

Sprawa wymaga rozpatrzenia ogólnego, ponieważ mieszkańcy z pieniędzy sołeckich nie są w 

stanie wykonać takiego zadania. Zwróciła się z prośbą, żeby pochylić się nad tym, gmina musi 

coś tam wymyśleć, ponieważ tych dzieci tam trochę jest. Na razie sytuacja wygląda tak, że po 

prostu z Kucharowa ktoś - jest jedno dziecko - sam przywozi do szkoły w Juchowie, więc 

kierowca autobusu nie musi jechać do Kucharowa, zawraca w Kądzielni przy ostatnim budynku 

i tutaj pod oświetleniem przy tym ostatnim budynku zabiera dzieci, które dojeżdżają do 

Juchowa, bo nikt tam za ten most nie wysyła dzieciaków do lasu. Trzeba coś na cito wymyśleć, 

nie wie co, dlatego tutaj prośba na forum. Po tym zwróciła się do Przewodniczącego Rady 

Miejskiej z prośbą, żeby jakaś odpowiedź przyszła ze strony pani Burmistrz, pana Zastępcy 

Burmistrza, żeby przekazać mieszkańcom. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że jego zdaniem chyba najlepszym 

rozwiązaniem by było przenieść ten przystanek. 

Radna Irena Lis powiedziała, że chodziło o teren, bo do tej pory ta zatoczka stała na terenie 

prywatnym, który należy do Fundacji w Juchowie. Teraz, jeżeli droga jest powiatowa, to było 

jedyne miejsce, na którym można było zrobić zatoczkę, żeby to nie było na terenie prywatnym. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, iż myśli, że ten temat będzie pewno 

do załatwienia. 

Radna Irena Lis powiedziała, że potrzebne jest oświetlenie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że jeśli koszt oświetlenia jest 

rzeczywiście ogromny, to może lepiej dogadać się z Fundacją i wydzierżawić od nich ten 

kawałek gruntu. 

Radna Irena Lis stwierdziła, że przystanek już stoi i zatoczka też jest zrobiona. 
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Burmistrz Dorota Chrzanowska na wstępie powiedziała, że nie zgadza się ze stwierdzeniem 

radnej, że pieniądze wyfrunęły. Skarbnik Gminy podała informację, że Sołectwo Juchowo 

24 sierpnia tego roku złożyło wniosek do mnie o zmianę zakresu przedsięwzięcia 

przewidzianego do realizacji w ramach funduszu sołeckiego. Przypomniała, że burmistrz w 

żaden sposób nie może wtrącać się do tego, na co jest wydatkowany fundusz sołecki. My 

możemy tylko podpowiadać i w ubiegłym roku też była taka sytuacja w Juchowie, ponieważ 

jakieś niefortunne też określenie było, że burmistrz powiedział na co mają wydać pieniądze i 

oni tak zagłosowali i potem była dyskusja. Okazało się, że zebranie było zwołane też w 

nieodpowiednim trybie. Pojechała na zebranie, wyjaśniła mieszkańcom. Wracając do tej 

sytuacji pani sołtys złożyła wniosek o zmianę zakresu przedsięwzięcia przewidzianego do 

realizacji w ramach funduszu sołeckiego - rezygnację z przedsięwzięcia nr 1 to jest instalacja 

lampy solarnej przy przystanku komunikacji publicznej w miejscowości Kądzielna, 

przewidzianego do realizacji w ramach funduszu sołeckiego. Na to było przeznaczone 5000 zł. 

Przytoczyła uzasadnienie przyjęcia zmiany zakresu przedsięwzięcia: Sołectwo Juchowo 

jednogłośnie podjęło decyzję o rezygnacji z zadania i przeznaczenia kwoty 5000 zł na realizację 

nowego zadania pod nazwą zakup mundurów dla OSP Juchowo. Sołectwo odbyło zebranie, 

zrezygnowało z tego zadania być może kierując się tym, że jednak te 5000 zł nie wystarczy i 

przeznaczyło tą kwotę na zakup mundurów dla OSP. Nie wyfrunęły te pieniądze, one zostały 

dalej w tym sołectwie. Dzisiaj pierwszy raz słyszy na sesji, że jest taki problem. Myśli, że trzeba 

pojechać w teren, zobaczyć jak to wygląda. Zna ten przystanek, bo jeździ tam dosyć często i 

wie, że on jest oddalony od miejscowości, ale nie jest jakoś znacznie oddalony. Niestety 

mieszkamy też w takich środowiskach, że są lasy, że jest rzeka, że gdzieś na obrzeżach są te 

przystanki. Być może taka duża lampa solarna nie ma zasadności postawienia, bo tam jest 

wysoka ściana lasu i to nasłonecznienie jest nieodpowiednie. Wydamy 7-8 tysięcy na zakup 

lampy solarnej, która nie będzie spełniała swojego zadania. Być może będzie można to 

rozwiązać w inny sposób. Zobaczymy, zastanowimy się, pochylimy się nad tym, czy jest jakaś 

inna możliwość. Zwracając się do Przewodniczącego Rady powiedziała, że przystanek już stoi, 

pieniądze zostały wydane, ale ktoś decydował o miejscu postawienia tego przystanku. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że on wszystko rozumie, ale chyba 

ten przystanek nie jest tak trwale związany z gruntem, że nie można go przestawić, pewno jest 

taka techniczna możliwość, dobra wola, wyjdźmy im naprzeciw. Stwierdził, że osobiście tam 

pojedzie i zobaczy, będzie rozmawiać z panią burmistrz, burmistrzem na ten temat, panem 
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Zającem - może jakiś złoty środek znajdziemy. Zasugerował również wydzierżawienie terenu na 

przystanek 5 m² od Spółki. Uważa, że to jest żaden problem, a tylko kwestia dobrej woli i 

rozmów. Zwracając się do radnej Ireny Lis powiedział, iż myśli, że chyba był mały przepływ 

informacji między nią a sołtysem odnośnie tych pieniędzy. 

Radna Irena Lis przeprosiła za to, że źle się wyraziła i powiedziała, iż wie, że te pieniądze 

przeszły na inny cel, tylko rodzice z Kądzielni byli zaskoczeni, bo nie wiedzieli o tym. 

Poinformowała, że dzisiaj na sesji miała być jedna z mam, ale nie dostała wolnego, więc 

dlatego ona ich reprezentuje. Sołectwo ze swoich środków nie będzie w stanie tego 

sfinansować, ale może wspólnymi siłami coś wymyślimy i tego oczekujemy. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zapytał, czy ta lokalizacja była wcześniej 

konsultowana z Urzędem. 

Burmistrz Dorota Chrzanowska odpowiedziała, że tego nie pamięta, ale to było ustalone za 

kadencji sołtysa, którym była radna Lis. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że wola mieszkańców była taka, 

żeby tam stanął ten przystanek, a dzisiaj jest problem. On to rozumie, ten się nie myli, co nic 

nie robi jak to mówią. 

Burmistrz Dorota Chrzanowska powiedziała, że pierwszy raz dzisiaj słyszała o tym problemie, 

więc też do końca nie może się wypowiedzieć, ale tak jak się tu zobowiązała będzie 

rozmawiała, popatrzymy jak wyglądają te działki i zobaczymy, co tam ewentualnie można 

zrobić. Jeżeli przystanek był stawiany z funduszu sołeckiego, to on musi stać na naszej działce 

bądź gdy mamy prawo do dysponowania gruntem. Zwróciła też uwagę do mieszkańców, 

radnych i do sołtysów, że dzisiaj po prostu mieszkańcy nie przychodzą na zebrania sołeckie. 

Podała przykład, gdy sołectwo liczy 200 mieszkańców, a na zebranie przychodzi 12-15 osób. 

Ostatnio uczestniczyła w kilku takich zebraniach sołeckich. Sołtys ma obowiązek na 7 dni przed 

planowanym zebraniem powiadomić swoich mieszkańców w miejscach publicznych, a więc na 

tablicy ogłoszeń, w sklepach wywieszają, na facebookach i tam gdzie można, żeby jak najwięcej 

osób przyszło. Przychodzi piętnastka i decydują o wydatkowaniu funduszu sołeckiego. Wie, że 

czasem ktoś może nie przyjść, ale chociaż niech idzie reprezentacja miejscowości, żeby potem 

wiedziała, na co wydatkowane są środki. Mieszkańcy nie przychodzą na zebrania i do końca nie 

wiedzą, że te pieniądze nie może zabrać gmina. One są przydzielone na dane sołectwo i w 
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ciągu roku ustalany jest preliminarz wydatkowania, co nie znaczy, że on jest stały, bo potem w 

trakcie może się okazać, że trzeba go zmienić. Kończąc swój wywód stwierdziła, że na pewno 

się nad tym pochylą i zobaczą, czy mogą wesprzeć mieszkańców w rozwiązaniu tego problemu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol podziękował za wyjaśnienia i powiedział, iż  

myśli, że tą sprawę rozwiążemy. Najlepiej rozmawiać z urzędnikami wprost, a dopiero później 

poruszać te tematy na forum. Pojedzie tam z ciekawości, zobaczy jak tam jest i tą sprawę jakoś 

poruszymy. 

 Radny Arkadiusz Malarski podziękował wszystkim pracownikom Urzędu i wszystkim ogólnie, 

którzy się przyczynili do tego, że miejscowość Silnowo, sołectwo Silnowo zdobyło nagrodę w 

konkursie "Najpiękniejsza zachodniopomorska wieś". Nagroda 30.000 zł jeżeli chodzi o finanse, 

drugie miejsce w województwie. Podziękował też wszystkim mieszkańcom i wszystkim 

organizacjom, które działają na rzecz miejscowości, sołectwa. Bardzo miła nagroda, duże 

docenienie tego, co się działo. Powiedział, że dopiero w momencie, kiedy ten wniosek został 

sporządzony, można było odnieść się do tego, ile zostało zrobione, bo na co dzień się tego nie 

widzi. Sam nie był świadomy, że to aż tyle. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że to jest dowód na to, że nasze 

miejscowości pięknieją, jeśli dzięki zaangażowaniu lokalnej społeczności rozkwitają. Myśli, że w 

przyszłym roku, a tak do góry się pniemy, to któraś miejscowość zdobędzie pierwsze miejsce i 

tego życzył z całego serca. 

Więcej głosu w tym punkcie obrad nie zabierano. 

Ad 14. Ustalenie terminu następnej sesji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol ustalił termin kolejnej sesji na dzień 26 

października 2023 r. (czwartek) godz. 14.30.  

Tematem sesji - oprócz punktów regulaminowych - będzie m.in.: 

1. Ocena przebiegu sezonu turystycznego 2023 w Gminie Borne Sulinowo. 

2. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Borne Sulinowo za rok szkolny 

2022/2023, w tym o wynikach sprawdzianu i egzaminów w szkołach, których prowadzenie 

należy do zadań własnych gminy. 
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3. Podjęcie uchwał w sprawie podatków i opłat lokalnych. 

4. Informacje dotyczące analizy oświadczeń majątkowych za 2022 rok. 

5. Podjęcie uchwał. 

Ad 15. Zamknięcie sesji. 

W związku z wyczerpaniem ustalonego porządku obrad, Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz 

Gorgol zamknął LXII (62) Sesję Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie. 

Sesja Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie trwała od godz. 14.30 do godz. 17.05. 

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała: 

Anna Łozińska 


